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Various geometrical data, resulting from anterior scans, of both normal and pathological livers were classified and analyzed statistically from two points of view:


Firstly, a static study resulting from observations on pooled scans. This study showed that the frequency distributions of some geometrical parameters in the liver arc essentially normal in character. It equally demonstrated that the dimensions of the parameters depend on the degree of the pathology of the liver.


Secondly, a study which was carried out on repeated scans recorded on the same patient. It showed that the relative variations of some geometrical parameters of the liver are a function of its degree of pathology, whatever the types of abnormalities considered. The definition of a variable is suggested, the knowledge of which can help to establish the diagnosis.




Eine Reihe von geometrischen Daten aus normalen und pathologischen a-p Leberszintigrammen wurden klassifiziert und von zwei Standpunkten aus statistisch ausgewertet:


Erstens, eine statistische Untersuchung der Ergebnisse der nach bestimmten Gruppen geordneten Szintigramme. Diese Untersuchung zeigte, daß die Häufigkeitsverteilungen gewisser geometrischer Parameter der Leber im Wesentlichen normal sind. Sie bewies ferner, daß die Größen der Parameter vom Ausmaß der Leberpathologie abhängen.


Zweitens, eine Untersuchung der Ergebnisse wiederholter Szintigramme am gleichen Patienten. Diese zeigte, daß die relativen Veränderungen gewisser geometrischer Parameter eine Funktion des Ausmaßes der Leberpathologie sind und zwar unabhängig von deren Natur. Sie führte auch zur Definition einer Variablen, deren Kenntnis die Diagnoseerstellung erleichtern kann.
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